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Julkisen hallinnon tiedonhallintalautakunnan kokous 7/2021 to 14.10.2021 klo 12.00-15.00, etäko-
kous, Teams 

 Lautakunta 
• Päivi Tommila, puheenjohtaja  
• Marja Penttilä, varapuheenjohtaja  
• Sanna-Leena Eskola, jäsen  
• Juha Koivisto, jäsen  
• Janne Mykrä, jäsen  
• Minna Romppanen, jäsen  
• Leena Storgårds, jäsen  
• Jaakko Ståhlberg, jäsen  
• Markus Virolainen, jäsen  

 
Kutsutut asiantuntijat: 
• Tomi Kelo (ei paikalla) 
• Outi Ahti-Miettinen (ei paikalla) 
• Antti Lehto  
• Jaana Immonen (ei paikalla) 
• Ari Andersin (paikalla klo 12.15 alkaen) 
• Heikki Heikkilä (ei paikalla) 
• Päivi Pietarila  
 
Sihteerit: 
• Tomi Voutilainen, pääsihteeri  
• Riitta Autere, sihteeri  
• Tuija Kuusisto, sihteeri  
• Eelis Laine, sihteeri  
• Eeva Lantto, sihteeri  
• Suvi Metsärinta-Lehmusvaara, sihteeri  
• Markus Rahkola, sihteeri  
• Heidi Torro, sihteeri  
• Mika Tuikkanen, sihteeri  

1 Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.00. 

2 Kokouskutsu ja läsnäolijat 

Todettiin, että kokouskutsu, asialista ja sen liitteet on lähetetty lautakunnan 
jäsenille ja varajäsenille 8.10.2021. 
 
Todettiin lautakunnan uudet nimitykset, Päivi Tommila puheenjohtajaksi ja 
Marja Penttilä varapuheenjohtajaksi.  
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Päätös: Todettiin lautakunnan kokoukseen osallistujat sekä kokouksen pää-
tösvaltaisuus. Lisäksi todettiin, että asialistassa oli virheellinen päivämäärä ja 
asiakohdan 6 otsikko oli virheellinen. Nämä korjataan pöytäkirjaan oikeaan 
muotoon. 

3 Arviointitehtävän tilannekatsaus 

Esittelijä: Markus Rahkola  
 

Käytiin läpi arviointitehtävän tilannekatsaus. Osalle tiedonhallintayksiköitä tul-
laan lähettämään ohjauskirje saattaa asiat tiedonhallintalain edellyttämälle ta-
solle.  

 
  Keskustelu: Käytiin keskustelu ohjauskirjeiden sisällöstä.  

Ohjauskirjeeseen toivottiin kysymyksiä siitä, millaista tukea vastaajat toivovat 
tiedonhallintalain toteuttamiseen. Kirjeen muotoon tuli ehdotuksia: heti alussa 
voisi olla konkreettiset asiat, mitä toimenpiteitä on jo tehty ja mitä odotetaan. 

 
Päätös: Ohjauskirjeiden valmistelua jatketaan ja asia tuodaan lautakunnan 
marraskuun kokoukseen. Osa käsitellään joulukuun kokouksessa.  

4 Suositukset tietoturvasta 

Esittelijä: Mika Tuikkanen 
 
Tietoturvallisuussuositusten valmistelujaosto on valmistellut Suosituskokoel-
man tiettyjen tietoturvallisuussäädösten soveltamisesta päivitystä. Suositusko-
koelmaan päivitettäisiin suositukset: 
 

• 13.2§ Vikasietoisuus ja toiminnallinen käytettävyys 
• 15 § Tietoaineistojen turvallisuuden varmistaminen 

 
Keskustelu: Keskusteltiin suosituksista erikseen ja yleisesti suosituskokoel-
masta.  
 
13.2§:  
Suositustekstissä keskitytään vikojen ennaltaehkäisyyn.  
Tekstiin tarvittaisiin täydennystä teknisistä näkökulmista heti kohdan alkuun.  
Lisäksi tulisi mainita erilaisia tausta-aineistoja ja kehikoita.  
 
15§: 
Turvallisuuden varmistamisen osalta haluttiin kiinnittää huomiota siihen, että 
prosesseihin liittyvien asioiden parantaminen on luonteeltaan oleellisempaa 
kuin tekniset asiat. Lisäksi keskusteltiin terminologisista asioista, joita voisi täs-
mentää tiedonhallintalain mukaisiksi. 

 
Päätös: Tiedonhallintalautakunta hyväksyi suosituskokoelman päivityksen jul-
kaistavaksi. Suosituksiin tehdään ensin lautakunnan edellyttämät täsmennyk-
set.  

5 Tiedonhallintalautakunnan vuoden 2022 toiminnan suunnittelu 

Esittelijä: Tomi Voutilainen  
 

Näiden jaostojen osalta on tämänhetkisen tiedon mukaan suunnitteilla toimin-
taa vuonna 2022: 
• Toimintalähtöisen asianhallinnan kehittämisjaosto 
• Julkisen hallinnon tiedon hyödyntämisen suositusjaosto 
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• Asiakirjojen säilytysaikojen määrittelyn jaosto 
• Julkisen hallinnon digitaalisen turvallisuuden kriteeristön jaosto 
 
Hyvinvointialueiden tukemiseen pitää varautua vuodelle 2022. Käsiteltiin mah-
dollisuuksia selvittää tukitarpeita.  

 
Keskustelu: 
Tietoturvallisuuden asioihin tarvitaan jaosto myös ensi vuonna. 
Hyvinvointialueiden tukemisesta käytiin keskustelua. Tukeminen nähdään tär-
keänä, mutta on hyvä harkita tarkasti, miten asiaa selvitetään tarkemmin ja 
mille tahoille mahdollisia kyselyitä asiasta suunnataan.  
 
Päätös: Käytiin jatkokeskustelu toiminnan suunnittelun lähtökohdista ja jatke-
taan valmistelua syksyn seuraavissa kokouksissa. 

6 Lakkautettujen JHS-suositusten hyödyntäminen toimintalähtöisen asianhallinnan jaos-
tossa 

Esittelijä: Suvi Metsärinta-Lehmusvaara 
 
Tiedonhallintalautakunta antoi kokouksessaan 8.4.2021 asian aihealuetta kä-
sittelevän jaostonsa valmisteluun. Tehtävänannon mukaisesti toimintalähtöi-
sen asianhallinnan jaosto on käsitellyt lakkautetut JHS 143 Asiakirjojen kuvai-
lun ja hallinnan metatiedot, JHS 156 Asiakirjojen ja tietojen rekisteröinti säh-
köisen asioinnin ja asiankäsittelyn tiedonhallinnassa, JHS 176 Sähköisten 
asiakirjallisten tietojen käsittely, hallinta ja säilyttäminen, JHS 201 Rekisteritie-
don metatiedot suositukset. 
 
Ehdotus: 

• JHS 143 ja JHS 156  
• Ei päivitetä 
• Käyttökelpoisia osioita hyödynnettäisiin asiankäsittelyn metatietoja 

koskevan suosituksen päivityksessä. Osioilla voitaisiin täydentää suo-
situstekstiä tai koota erilliseksi liitteeksi. 
 

• JHS 176 
• Ei päivitetä 

 
• JHS 201 
• Päivitetään ja otetaan osaksi tiedonhallintalautakunnan suosituksia 

 
• JHS 191 
• Edellä esiteltyjen suositusten lisäksi jaosto esittää JHS 191 ottamista 

tarkasteluun 
 
Keskustelu: 
Terminologiaa tulee tarkistaa. Pidetään kokonaisuus mielessä suhteessa lau-
takunnan nykyisiin ja tuleviin suosituksiin ja tehdään tarveharkintaa siltä poh-
jalta.   
 
Päätös: Päätettiin edetä hyödyntämisessä yllä kuvatun ehdotuksen mukai-
sesti.  

7 Sihteeristön ajankohtaiset tiedoksi-asiat 

Esittelijä: Sihteeristö 
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Käytiin läpi sihteeristön ajankohtaiset tiedoksi-asiat: 
 

- Turvallisuusluokiteltavien asiakirjojen jaosto: Suositus turvallisuusluokitel-
tavien asiakirjojen käsittelystä pilvipalveluista menee pian kommentoita-
vaksi Lausuntopalveluun. Valmistelussa myös eOppiva-koulutus.  

 
- Toimintalähtöisen asianhallinnan kehittämisjaosto:   
Lokakuun aikana kaksi klinikkatilaisuutta metatietosuosituksesta. Tällainen toi-
mintatapa nähtiin hyvänä, keskustelu todella hyvää. Klinikoiden järjestely on 
työllistävää suhteessa hyötyihin.  
  
Uusina jäseninä aloittaneet: 
• Anna Tauriainen Helsingin kaupungilta 
• Juha Laine Tampereen kaupungilta 
Pois jättäytyneet: 
• Taisto Tuominen Keha-keskuksesta 
• Suvi Hartikainen Tampereen kaupungilta 

 
- Säilytysaikajaosto: avoin aloitustilaisuus pidettiin 22.9. Osallistujia oli yli 

270 henkilöä ja avointa tilaisuutta työn alkuvaiheessa pidettiin hyvänä. Ja-
oston alatyöryhmien työ on käynnistymässä.  

 
- Julkisen hallinnon digitaalisen turvallisuuden kriteeristön jaosto: kokoonpa-

noon tullut uusia jäseniä 
• Petri Puhakainen valtioneuvoston kansliasta 
• Kati Eskelinen Tullista 
• Jarmo Pietikäinen Digi- ja väestötietovirastosta 

 
Päätös: Merkittiin tiedoksi.  

8 Muut asiat 

Valmisteilla seuraavaan kokoukseen Visman lähettämä lausunto/kannanotto-
pyyntö hallinnon järjestelmien tietojen tallentamisesta (mm. lokitiedot).  
 
Lautakunta kokoontuu etänä loppuvuoden 2021.  

9 Seuraava kokous 

Tiedonhallintalautakunnan seuraava kokous on 11.11.2021 klo 12.00-15.00 
etäkokouksena. 

 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.22. 
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